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ZPRAVODAJ FARNOSTI
PŘI KOSTELE sv. TOMÁŠE V BRNĚ

Motto:

”
Jedině důležité je to, abyste dávali sami sebe.

To je mı́ra lásky a tu musı́me přiložit, máme-li měřit velikost svých činů.“

Matka Terezie z Kalkaty

Úvodnı́ slovo

Zkušenost řı́ká, že teprve prvnı́
všednı́ den po svátcı́ch nám ukáže,
jak dobře jsme oslavili samotné svátky.
Doufám, že naše vykročenı́ do nového
roku bylo v tomto smyslu požehnané
a že oslava Vánoc neulpěla jen na tom,
co je nejvı́ce vidět nebo co se samo
vnucuje.

Chci velmi vděčně poděkovat vám
všem, kteřı́ jste přišli na půlnočnı́ mši
a pomohli svou modlitbou a svou
přı́tomnostı́ vytvořit společenstvı́,

v němž bylo možno překročit i ony

”nadstandardnı́“ okolnosti letošnı́ch
Vánoc – mám samozřejmě na mysli
televiznı́ přenos této bohoslužby.
Podle ohlasů, které přišly, naše
společná snaha nezůstala bez odezvy.
Zbývá ještě prosit za to, aby tento
vnějšı́ zájem přinesl také duchovnı́
ovoce.

Přeji vám všem požehnaný rok
2012!

Váš farář Petr Vrbacký

ROČNÍK XVIII. 22. ledna 2012



Povolánı́ ke kněžstvı́

Milé sestry, milı́ bratři,
jako váš biskup vás prosı́m, abyste

se snažili všemožně podporovat po-
volánı́ ke kněžstvı́ a k různým formám
zasvěceného života. Prosı́m zvláště
o modlitbu.

A vás, mladı́ muži, kteřı́ jste svo-
bodnı́, máte nebo budete mı́t matu-
ritnı́ zkoušku a kteřı́ se cı́tı́te povoláni
ke kněžstvı́, bych rád informoval, že
přihlášky ke studiu bohoslovı́ pro
školnı́ rok 2012/2013 je možné podat
na biskupstvı́ do 25. března 2012.

Každý den se za vás a za vaše zod-
povědné rozhodovánı́ modlı́m.

Váš biskup Vojtěch

Informace
Aktuálnı́ děnı́ ve farnosti

• 5. února 2012 oslavı́ své
70. narozeniny Mons. Jiřı́ Mikulášek,
generálnı́ vikář brněnské diecéze
a děkan Královské stoličnı́ kapituly.
Děkovnou bohoslužbu spolu
s jubilantem bude celebrovat
otec biskup Vojtěch Cikrle ve
středu 1. února 2012 v 17.30 hodin
v katedrále na Petrově.

• Při všech bohoslužbách v neděli
19. února 2012 se uskutečnı́ sbı́rka na
Svatopetrský haléř. Prostřednictvı́m
této tradičnı́ sbı́rky věřı́cı́ každoročně
přispı́vajı́ do fondu, z něhož Svatý otec
pomáhá obětem různých neštěstı́ a hu-
manitárnı́ch katastrof. V loňském roce
bylo v ČR takto vybráno 3 319 636
korun. Prosı́me vás i letos o přı́spěvek
a za vaši štědrost děkujeme.

• Do 25. března 2012 mohou
kandidáti splňujı́cı́ přı́slušné
podmı́nky (viz. sdělenı́ otce biskupa
na této stránce) podávat přihlášky do
kněžského semináře a ke studiu
bohoslovı́. Potřebné informace
i pomoc zı́skáte na biskupstvı́ či
na farnı́m úřadě.

• V sobotu 11. února se koná
v pořadı́ již 18. ples našı́ farnosti
sv. Tomáše. Všichni jste srdečně na
tuto společenskou událost zváni.
Plakátek je v tomto čı́sle Tomáška a
na vývěsce v kostele. Vstupenky se
prodávajı́ dnes v neděli 22. 1. 2012 po
dopolednı́ch mšı́ch sv., tj. v 8.30, 9.45
a 11.45 v sakristii. A ve všednı́ch dnech
po večernı́ mši sv. přibližně v 18.10.
Jen doplňujeme pro ty, kdo by chtěli
přispět darem do tomboly - předejte jej
prosı́m v sakristii nejpozději v pátek
10. 2. po večernı́ mši sv.
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Z farnı́ charity

Váženı́ přátelé!
Rok 2011 je už minulostı́, přesto

se k němu ještě vrátı́me, abychom ho
mohli uzavřı́t.

Z celého srdce děkujeme, že
jste nám štědře přispěli cukrovı́m
a ovocem do vánočnı́ch nadı́lek.
Farnı́ charita mohla naplnit a rozdat
vánočnı́ balı́čky celkem pro 32 našich
nemocných a potřebných bratrů
a sester. Kromě toho jsme opět jako
v minulých letech předali Dennı́mu
centru pro bezdomovce (Bratislavská
58) cukrovı́ a ovoce. Ti ještě z toho,
co dostali, přenechali část lidem bez
domova – klientům Noclehárny na
Karlově ulici 61. Dalšı́ charitnı́ zařı́zenı́
Domov pokojného stářı́ na Kamenné
ulici si odvezl něco cukrovı́ a ovoce
a dostalo se i na Domov sv. Markéty.
Tam jsme poslali hlavně bonbony,
čokolády a sušené i čerstvé ovoce.
Cukrovı́ do Domova nedáváme,
maminky se je učı́ péct samy.

Se stále se snižujı́cı́mi dotacemi
na sociálnı́ služby - hlavně zařı́zenı́
pro bezdomovce - čekajı́ od nás
tato centra přı́spěvek na zpestřenı́
štědrovečernı́ho jı́dla pro jejich klienty.
Všem obdarovaným jste způsobili
velkou radost. Moc vám jménem ob-
darovaných i jménem svým upřı́mně
děkujeme.

Jako vždy na začátku roku
uvádı́me i letos přehled částek,
které jsme mohli z vašich peněžnı́ch
přı́spěvků vsunutých do našı́ charitnı́
pokladničky předat na charitativnı́
účely . . .
Poštou jsme odeslali:

Nemocnice v Ugandě 5 000 Kč
Misijnı́ banka ubožáků
na hloubenı́ studnı́ 5 000 Kč
Sdruženı́ pěstounských rodin
Dům na půli cesty 6 000 Kč

Prostřednictvı́m OCH Brno jsme
poskytli:

Pomoc Japonsku zasaženému
zemětřesenı́m a následně
vlnami tsunami 10 000 Kč
Pomoc Haiti 4 000 Kč
Léky pro nemocné leprou LL 9 000 Kč
Pomoc hladem sužovanému
Somálsku 46 570 Kč
Pomoc hladovějı́cı́m v Etiopii 28 000 Kč
Charitnı́ bydlenı́ na
Gorkého ulici 5 000 Kč
Dennı́ centrum
pro bezdomovce 14 000 Kč
Noclehárna pro bezdomovce 18 000 Kč
EFFETA 12 000 Kč
Ošetřovatelská služba OCH 16 000 Kč
Osobnı́ asistence OCH 2 000 Kč
Vydánı́ celkem 180 570 Kč

SBĚR POUŽITÉHO ŠATSTVA DO

VAGÓNU ZA 5. NÁSTUPIŠTĚM

HLAVNÍHO NÁDRAŽÍ

Pozor změna !!!

Dle sdělenı́ Os Diakonie Broumov
bude sběr v sudých měsı́cı́ch, tedy
jednou za dva měsı́ce. Termı́ny a dalšı́
informace pro rok 2012 jsou vyvěšeny
v charitnı́ vývěsce.
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA (TKS)
Jak dobře vı́te, TKS se koná už
dvanáctý rok. V době psanı́ tohoto
povı́dánı́ ještě nebyla ta letošnı́
ukončena. Výsledek TKS v našı́ farnı́
pokladničce i výsledky našı́ diecéze
vám sdělı́me v přı́štı́m čı́sle Tomáška.
Doufejme, že už bude ukončeno
sčı́tánı́ i potvrzeny konečné částky.
Věřı́me, že i vy jste přispěli. Dı́ky za
to.

Závěrem vám všem přejeme do
roku 2012 hodně zdravı́ a Božı́ho
požehnánı́ a děkujeme vám za
spolupráci a důvěru.

Dobrovolnı́ci farnı́ charity

Slovo nemocným

Radujte se s radujı́cı́mi, plačte
s plačı́cı́mi.

Řı́m 12,15

Když člověka něco skutečně bolı́
a trápı́, toužı́ mı́t někoho, kdo chápe
jeho bolesti a komu se může svěřit se
všı́m, co prožı́vá a co je pro něj těžké.
Skutečnost, že může svoje trápenı́ for-
mulovat, že může o něm hovořit, mu
přinese ulehčenı́ a posı́lı́ jeho důvěru,
že existuje někdo, komu na něm záležı́
a kdo má pochopenı́ pro jeho trápenı́.

Lidé však neradi poslouchajı́
opakovaně stı́žnosti na prožı́vané

bolesti a na trápenı́, brzy je to unavuje
a snažı́ se takovým hovorům vyhnout.
Majı́ si uvědomit, že je to skutek
blı́ženské lásky a že má velikou
hodnotu. Čas, který tomuto rozhovoru
věnujı́, nenı́ ztracený, ale prospěje
nejen trpı́cı́mu člověku, ale prospěje
i jim. K tomu, aby byl člověk schopen
poslouchat takové stı́žnosti, je nutné,
aby skutečně měl rád toho, kdo se mu
se svými bolestmi svěřuje, aby mu
na něm záleželo a chtěl mu účinně
poskytnout pomoc. Vı́me, že lidı́,
kteřı́ jsou schopnı́ tak jednat, je ve
společnosti málo. O to, co trápı́ druhé
lidi, se přı́liš nestarajı́.

Každý z nás se může dostat do
situace, která pro něj bude těžká
a kdy bude toužit po možnosti sdělit
svoje starosti druhému člověkovi.
My si však v takových chvı́lı́ch
uvědomujeme, že žijeme v posvěcujı́cı́
milosti, že Bůh je v našı́ duši
přı́tomen zvláštnı́m způsobem a že
se k němu můžeme obrátit se všı́m,
co prožı́váme. On má vždy dost
času a pochopenı́ pro všechno, co
prožı́váme a vždy je ochoten nám
dát pomoc, kterou potřebujeme. On
nás nikdy neodmı́tne a vždy můžeme
s jeho pochopenı́m a pomocı́ počı́tat.
I když se nám může stát, že nám
nedá to, co si přejeme a v době, kdy
si to přejeme, máme mı́t jistotu, že
každá naše prosba je vyslyšena a že
vždy nám Bůh dá to, co je pro nás
nejlepšı́ a ve chvı́li, která je pro nás
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nejvhodnějšı́. Když budeme mı́t tuto
důvěru, budeme vždy ve svém životě
vyrovnanı́ a klidnı́ a nikdy nebudeme
mı́t zbytečné obavy o průběh našeho
života. Svým vztahem k řešenı́
problémů budeme ovlivňovat i lidi,
kteřı́ budou kolem nás a kteřı́ budou
naše jednánı́ sledovat.

o. J. Šik

Půlnočnı́ mše v kostele
u sv. Tomáše

Že mohou zvony z kostela sv.
Tomáše navodit tak kouzelnou at-
mosféru vánočnı́ho času, to asi vı́
jen velice málo návštěvnı́ků tohoto
chrámu.

A že se to dá ještě vizuálně umoc-
nit, o to se postarala Česká tele-
vize, která zajistila i přenos svátečně
nasvětlených vánočnı́ch ulic.

Při vstupu do vlastnı́ho chrámu
je pak účastnı́k nočnı́ bohoslužby
přı́jemně naladěn slavnostnı́
atmosférou.

Svěžı́ zeleň stromků, protkaných
stovkami zářı́cı́ch svı́ček, tak nějak
připomı́ná ty krásné okamžiky
zažité s dětmi u právě rozžehnutého
vánočnı́ho stromku.

Pracovnı́ci televize ještě dolaďujı́
umı́stěnı́ jednotlivých kamer
a osvětlenı́ k dokonalému přenosu.

Přı́chodem našeho pana faráře
otce Petra Vrbackého v doprovodu
asistenta jáhna Ivana Synka a celé
plejády ministrantů, slavnostnı́ chvı́le
nastává. Při uvı́tánı́ účastnı́ků, jak
přı́tomných, tak i těch televiznı́ch,
přiznává pan farář, že nějak postrádá
vlastnı́ farnı́ky; těch je opravdu jen
mizivě.

Po přečtenı́ Lukášova evangelia
otec Vrbacký přiznává: ”Být já
účastnı́kem oněch událostı́ o kterých
se v evangeliu hovořı́, pak mı́sto
do Betléma půjdu na psychiatrii.“
A následně pak ještě dodává: ”To dı́tě
narozené ve chlévě, že je náš Spasitel?
To je dnes, zvláště pro modernı́ho
člověka, trochu moc. Tenkrát se
naštěstı́ našli lidé lepšı́ než jsem já
či mnohý z nás, a dı́ky jejich svědectvı́
jsme dnes i my na tomto mı́stě.“
Po tomto provokativnı́m úvodu,
který možná zalahodil mnohým
posluchačům televize, se pan farář
postupně dostává přes celou tu
dlouhou dobu dvou tisı́c let k nám,
zde přı́tomným, a také k posluchačům
televiznı́ho vysı́lánı́.

Vlastnı́ mše svatá je pak z kůru
výrazně umocněná úplně novou
vánočnı́ mšı́ ”Nastává den,“ která se
nese pomocı́ televiznı́ch vln nejen do
celého Česka, ale i k posluchačům
v zahraničı́.

Jen zaposlouchánı́ se do slov
a vynikajı́cı́ho hudebnı́ho podánı́,
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by bylo vrcholným zážitkem této
posvátné noci. Dalšı́ provedenı́ bude
určitě následovat mimo chrám sv.
Tomáše, samostatně v koncertnı́m
provedenı́.

Při této půlnočnı́ mši jsme mohli
pozorovat trochu zvláštnı́ skutečnost.
Kdo jen trochu sledoval účastnı́ky této
mše, pak si jistě mohl všimnout těch,
na které staršı́ generace často kouká
zkresleným pohledem. Zde v kostele
jsme mohli zjistit, že právě oni se
soustřeďujı́ na mši, nejen slovem, ale
i pı́snı́. Opakem však byli ti staršı́.
U těch jako by stále ještě doznı́vala
doba totality. Ti převážně mlčeli.

Důvody mohou být různé. Možná
je to tı́m, že navštı́vı́ kostel jen jednou
za rok a právě jen v tuto dobu. Nebo,
že se stále obávajı́, aby je někdo snad
neviděl a nenahlásil to na patřičná
mı́sta. Anebo konečně zjišťujeme, že
nějak stárneme a nebude možná na
škodu se přece aspoň jednou za rok do
toho kostela podı́vat.

Bez nadsázky, můžeme s čistým
svědomı́m prohlásit, že to byla
Půlnočnı́ mše v nejdokonalejšı́m
provedenı́, jakou jsme kdy zažili.
Děkujeme.

Marie a Vladimı́r Kalasovi

Půlnočnı́ z kůru
aneb co tomu všemu předcházelo

Každý farnı́k jistě vı́, jakou
pozornostı́ byl poctěn náš kostel
na Štědrý večer. Už proto, že se
od pátečnı́ho dopoledne kolem
kostela hromadily přenosové vozy
České televize a výzdoba byla
obohacena o kvanta zlatých baněk
a třpytivých ozdob. Televiznı́ přenos
měl jistě spoustu ohlasů, snad vı́ce
těch pozitivnı́ch, a svým dı́lem
k celému tomu děnı́ přispěl jako
každý rok i chrámový sbor Jolly
Singers. A protože jsme farnost plná
talentovaných pěvců, dirigentů, ale
i skladatelů a textařů, padla letos
volba na originálnı́ dı́lo Františka
Fialy s textem našeho pana faráře
Petra Vrbackého. Sopránové sólo
přednesla Lucie Laubová.

Těžko řı́ct, jak obtı́žně se drala na
světlo Božı́ samotná mše, ale ráda
bych vzdala hold těm, kteřı́ se za-
sloužili o to, že mohla být uvedena
v plné kráse na Půlnočnı́ i Božı́ Hod
vánočnı́.

Na počátku všeho obvykle stojı́
nebývalé nasazenı́ a trpělivost našeho
pana dirigenta Petra Veselého, který
navı́c oplývá i nezdolnou vı́rou, že
to sbor opravdu zvládne – a když
klesá na mysli, cı́tı́ jistě intenzivně
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podporu celého sboru nejen na
zkouškách, ale i při pravidelném
a nepovinném pokračovánı́ zkoušek
v blı́zké kavárně. Dále je nutno
započı́tat několik týdnů poctivě
trénujı́cı́ a stále se rozrůstajı́cı́ členstvo,
které se vytrvale pokoušı́ vylepšovat
své pěvecké schopnosti a naplňovat
představy autorů a sbormistra - čı́st
nejen noty a slova, ale vložit do
toho něco vı́c. A nakonec finálnı́
propojenı́ sboru, orchestru a sólistů,
které obvykle odhalı́ nové nedostatky
a jen trpělivá a povzbudivá slova
Františka Fialy dokážou všechno
to propojit do libozvučné a snad
i bezchybné harmonie. A když
náhodou něco úplně neznı́ nebo
by to chtělo trochu změnu? Stačı́
pár minut a František party bez
problémů přepı́še. Nakonec už zbývá
jen dořešit, jak se všichni vlezou na
kůr, vše uklidit a nablýskat až do
poslednı́ židle a rozmı́stit technické
zázemı́. A po štědrovečernı́ večeři,
nadı́lce a posezenı́ u stromku už si
rychle připravit hlasivky, rozezpı́vat
se v sakristii a čekat na zazvoněnı́..

Doufám tedy, že se celému sboru
i letos podařilo přispět ke slavnostnı́
vánočnı́ atmosféře, pohladit po duši
naslouchajı́cı́ farnı́ky a v neposlednı́
řadě potvrdit našemu sbormistrovi, že
všechno to nesmı́rné úsilı́ stálo za to.

Veronika Veverka Papoušková

Misie v Dublinu

Tentokrát bych vám chtěla něco
málo povědět o našı́ dvoutýdennı́ misi
v Dublinu, jak jsme prožili Vánoce,
Nový rok a naše prvnı́ prázdniny.

Do Dublinu jsme přiletěli
25. 11. 2011, let proběhl bez
komplikacı́. Byl to můj druhý let
v životě, a já jsem zjistila, že mám moc
ráda pozorovánı́ mraků i našı́ země,
která se při pohledu seshora stává tak
malou!

Po přı́jezdu jsme byli srdečně
uvı́táni mı́stnı́ komunitou Emmanuel,
která je svým počtem členů o ”trošku“
menšı́ než brněnská komunita Em-
manuel, majı́ asi kolem 20 členů. Uby-
tovanı́ jsme byli u různých rodin, nebo
v domě kněžı́ většinou po dvojicı́ch,
kromě našı́ skupinky, kde nás bylo
šest děvčat pohromadě. Z domu, ve
kterém jsme bydlely, jsem byla velice
nadšená, byl pouze asi tři minuty
od moře. Náš kněz jménem Dan byl
velice srdečný muž, který o nás celou
dobu bedlivě pečoval ,.

Každé ráno jsme nasedli na
vlak a jeli do centra města. Trať
vedla okolo pobřežı́ s nádherným
výhledem na moře. Cesta trvala
pouze 20 min a pak 10 min pěšky
do kostela zvaného Pro Cathedral,
zasvěceného Neposkvrněnému početı́
Panny Marie, kde jsme trávili většinu
našeho času. Uvnitř kostela byla
oddělená kaple sv. Kevina, v nı́ž jsme
připravovali náš program.
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Našı́m cı́lem bylo přinést do ulic
Dublinu radost z blı́žı́cı́ch se Vánoc
a naději do života. Každý den jsme
chodili evangelizovat na ulici, zpı́vali
jsme i vánočnı́ koledy, také mnoho
pı́sniček s jednoduchým ukazovánı́m
a dokonce, a to ne jen jednou, se
k nám přidali různı́ lidé a zazpı́vali
nebo tančili s námi. Povı́dali jsme
si s lidmi, které zaujalo to, co se
zde dělo, zvali jsme je do katedrály
k modlitbě, na mše svaté i na naše
připravené programy. Pořádali jsme
dva večery pro mladé, kde jsme si
připravili scénky, pı́sničky, svědectvı́
a na závěr pohoštěnı́, chystali jsme
také večer milosrdenstvı́ a Mariin
večer. Můžu teď řı́ct, že všechny
tyto večery byly velice požehnané.
Dokonce některé ”plody“ jsme mohli
vidět již v Dublinu. Někteřı́ z lidı́,
kteřı́ se zúčastnili některých z našich
programů, nám přicházeli děkovat, že
jim náš program znovu otevřel oči.
Pro některé to bylo poprvé, co se
setkali se skupinou mladých lidı́, kteřı́
věřı́ v Boha, dokážou být plnı́ radosti,
nemyslet jen na sebe a připravovat
programy pro druhé, mluvit s lidmi
o Bohu a nestydět se za svoji vı́ru.

Při této misii jsem začala vı́ce
chápat podstatu evangelizace.
Nejdůležitějšı́ je si uvědomit, že to
nezávisı́ na nás, ale na Bohu, my jsme
jeho instrumenty pro zvěstovánı́ jeho
lásky. Také je nesmı́rně důležité umět
naslouchat. Lidé nosı́ v sobě tolik toho
co je tı́žı́, s čı́m by se chtěli svěřit. Toto
jsem hodně poznala, když jsme šli do

ulic k lidem bez domova, ptali jsme
se jich, jak se jim dařı́ a nabı́zeli jim
čaj nebo sušenky. Většina z nich byla
velmi otevřená a také překvapená, že
má někdo zájem si s nimi povı́dat.
Slyšeli jsme mnoho jejich smutných
životnı́ch přı́běhů. Uvědomila jsem
si, že nenı́ v našı́ moci jim najı́t práci,
podpořit je finančně tak, aby se znovu
mohli začlenit do normálnı́ho života,
zato jim můžeme přinést naději, že
jejich trápenı́ nebude věčné, v nebi
naleznou věčnou radost, že je tu
někdo, kdo je miluje takové, jacı́ jsou.

Vánoce jsme všichni společně
prožili v Řı́mě. Největšı́ zážitek byl, že
jsme se mohli zúčastnit půlnočnı́
vánočnı́ mše se svatým Otcem,
Benediktem XVI v katedrále sv. Petra.
Měli jsme výborné mı́sto, úplně vzadu
za oltářem pod holubicı́ Ducha
svatého! Slova: ”Pro smutek tu již
nenı́ mı́sta, radujte se z narozenı́ Ježı́še
Krista, našeho Spasitele!“, ve mně
zanechala velikou a hlubokou radost,
která je ve mně i teď ,. V neděli večer
jsme měli velkou slavnostnı́ večeři
se zábavným programem. Každý si
připravil jedno vystoupenı́. My jsme
společně s Alešem zvolili krátkou
tanečnı́ ukázku waltze. Na konci
večera jsme se také dočkali přı́chodu
Ježı́ška (v italském podánı́ Santy
Clause ,), každý z nás byl obdarován
maličkým dárečkem.

Týden před Novým rokem jsme
se vydali do Francie, Paray-le-
Monial. Bylo zde setkánı́ Fraternity
a komunity Emmanuel. Mne osobně
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Paray-le-Monial velice oslovilo svou
nádhernou starobylou katedrálou, ale
také kaplı́ Markéty Marie Alacoque,
kde jı́ Ježı́š zjevil své milosrdné srdce.
Právě tady začala úcta k Božı́mu
milosrdenstvı́ a také programem,
který byl zaměřený na povı́dánı́
o radosti.

Novoročnı́ noc jsme strávili velice
nádherným způsobem. Asi dvě
hodiny před půlnocı́ jsme všichni
šli do baziliky, kde jsme měli chvály,
různá svědectvı́ a scénky. Těsně před
půlnocı́ jsme se všichni ztišili na
krátkou adoraci, která vyvrcholila po
odbitı́ půlnoci tı́m, že jsme všichni
vstali a šli blı́ž k oltáři a začali
mohutně zpı́vat a chválit Pána! Poté
jsme se přesunuli do jiné mı́stnosti,
kde byla připravena novoročnı́ párty
s tancem, hudbou a pohoštěnı́m.

V neděli ráno jsme se všichni vy-
dali na svoje prvnı́ prázdniny. Já jsem
se rozhodla je strávit u mé spolužačky
Marty v Holandsku. Holandsko je
velice krásná země. Je pravda, že zde
velice často pršı́, tak jsem si alespoň
pak mohla vı́ce vážit slunce, když
nám vysvitlo! Velice se mi na Holand-
sku lı́bı́ to, že majı́ všude cyklistické
stezky, kolo použı́vajı́ všude, tak jako
my tramvaj, či autobus. I my jsme
ho všude použı́vali: když jsme jeli do
kostela nebo na nákup, když jsme šli
vyvenčit psa nebo jeli na výlet. Paráda!
Také jsem byla velice nadšená, že jsem
mohla navštı́vit Norské moře. Bylo
velice rozbouřené, foukal silný vı́tr,
byla zima, ale byla to veliká nádhera.

Nezapomenu na chvály, které jsme
s Martou měly přı́mo na pláži. Při
představě, že je Bůh silnějšı́ a jeho
láska většı́ než toto hrozivé, obrovské
moře, se mi až zatajil dech. Byly to
vydařené prázdniny!

Tak zase můžete trošku vı́ce vidět,
co tu prožı́váme. Na všechny na vás
moc myslı́m, stále se za vás modlı́m,
přeji Vám požehnaný nový rok!

Klára Vořı́šková

Test: JE CO ZLEPŠOVAT?

Test na dalšı́ straně je samozřejmě
určen pro většı́ děti, ale rodiče
mohou otázky pozměnit a projı́t ho
i s předškoláky. Snad alespoň trochu
pomůže k lepšı́mu sebepoznánı́
a dobrému předsevzetı́ do nového
roku.

Přeji všem hodně Božı́ho
požehnánı́ a milostı́, radosti z darů,
které dostáváme a uměnı́ je přijmout
a pro nás rodiče zvláštnı́ přánı́:
oblı́benou přı́mluvu jednoho
z tomáškovských farářů (působil zde
asi před třiceti lety - doba byla jiná
a faráři též): ABY NÁS PÁN BŮH PŘI
ZDRAVÉM ROZUMU ZACHOVATI
RÁČIL . . . prosı́me Tě, vyslyš nás!

podle Katechetického věstnı́ku upravila
Marie Sojka Veselá
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T E S T
Otázky v testu jsou jen podnětem k zamyšlenı́. Oboduj své chovánı́ od 0 do

10 bodů. Pokud myslı́š, že se v dané situaci zachováš vždy správně, napiš
si 10 bodů. Pokud je tomu zcela naopak, uděl si 0 bodů. Dobře to promysli!
Desı́tky a nuly by se moc objevovat neměly (ani u ”smyslu“ pro pořádek ,)

SITUACE BODY
Dı́váš se na televizi a někdo tě o něco požádá.
Necháš všeho a jdeš hned pomoci? OCHOTA
Dokážeš druhému při rozhovoru naslouchat? NASLOU-
Nesnažı́š se jen prosadit své myšlenky a názory? CHÁNÍ
Urážı́š se často kvůli maličkostem?
Podléháš svým momentálnı́m náladám nebo se VYROV-
dokážeš ovládnout? NANOST
Máš strach ze všeho nového?
Když se ti stane trapas, dokážeš se mu zasmát SEBE-
nebo se jen lituješ? DŮVĚRA
Dáš si nějaké předsevzetı́. Dokážeš ho plnit?
Splnı́š to, co druhým slı́bı́š? PEVNÁ
Je na tebe spolehnutı́? VŮLE
Stihneš i při rannı́m shonu udělat křı́ž, poděkovat
krátce za nový den, poprosit o ochranu a o posilu RANNÍ
prožı́t ho co nejlépe? MODLITBA
Když ti během dne něco udělá radost nebo tě
zarmoutı́, obracı́š se s prosbou a dı́kem ŽIVOT
k Pánu Ježı́ši? KŘESŤANA
Projdeš si večer uplynulý den? Popřemýšlı́š, zda jsi
využil všechny přı́ležitosti k dobrému?
Poděkuješ za to, co jsi mohl udělat pro druhé VEČERNÍ
a poprosı́š za odpuštěnı́, pokud jsi někomu ublı́žil? MODLITBA
Nacházı́š i na nepřı́jemných událostech nějaké
dobré stránky? Umı́š přijmout nemoc nebo jiné
trápenı́? DŮVĚRA
Když ráno odcházı́š, v jakém stavu necháváš svůj SMYSL PRO
pokoj (psacı́ stůl, postel, skřı́ň, . . . )? POŘÁDEK
Uděláš něco pro druhého, i když to nenı́ tvoje
povinnost? I když se ti do toho nechce? OBĚTAVOST
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